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RG 0012.1.19.2016      
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 42/2016  

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 16 listopada 2016 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

  Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

5. Przyjęcie protokołów z posiedzeń z dnia 20 i 26.10.2016 r. 

6. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

  

Ad. 4. 

 Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał:  

a) w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok (autopoprawka) - I. 

   Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna 
Szymańska.    

   Uwag ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

b)    w sprawie zarządzenia przedterminowych wyborów sołtysa w Sołectwie Czekanów – VII.    

   Projekt w/w uchwały przedstawiła Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada.    

   Uwag ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 
c)  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-

2027(autopoprawka) – VIII. 
 
         Projekt w.w. uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Uwag ani zapytań nie wniesiono. 
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     Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

d)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 (autopoprawka) – IX, 
   Projekt w.w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

   Członek komisji, Pan Klaudiusz Aplik zapytał, czego dotyczy „ewentualne odszkodowanie”, na 
wypłatę którego zabezpiecza się środki? 

   Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga wyjaśniła, iż sprawa dot. wypłaty odszkodowania za 
poniesienie uszczerbku na zdrowiu w wyniku wpadnięcia do niezabezpieczonej studzienki 
kanalizacyjnej. Sprawa miała miejsce w 2013 r. podczas budowy kanalizacji w Czekanowie. 
Gmina odpowiedzialność za wypadek scedowała na wykonawcę, jednakże sąd orzekł, iż winna 
jest Gmina. Gmina od wyroku się odwołała - rozprawa apelacyjna odbędzie się 25 listopada br.  

           Więcej zapytań nie wniesiono. 

           Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

e)  w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Zbrosławicach                               
i Ochotniczej Straży Pożarnej w Wieszowie – X 

  Projekt w.w uchwały przedstawiła Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

f)     w sprawie wysokości diet i zwrotu kosztów podróży radnym Rady Gminy Zbrosławice – XI  

  Projekt w.w uchwały przedstawiła Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała, kiedy ma zastosowanie § 1 ust. 4. 

  Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga wyjaśniła, iż § 1 ust. 4 może być zastosowany np. w przypadku 
przebywania przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego rady gminy na długotrwałym 
zwolnieniu lekarskim, kiedy to nie wykonuje powierzonej funkcji i jest to udokumentowane.   

  Więcej zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

g)   w sprawie diet dla sołtysów gminy Zbrosławice – XII 

 Projekt w.w uchwały przedstawiła Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga. 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

  h)  w sprawie zmiany Statutu Gminy Zbrosławice – XIII 

 Projekt w.w uchwały przedstawiła Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga. 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 
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i) w sprawie  nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 
Ziemięcice – XIV 

  Projekt w.w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału GG, Pani Beata Dzielicka. 

  Członek komisji, Pan Alojzy Szygula zwrócił się z prośbą o wskazanie miejsca położenia drogi, 
której nadawana jest nazwa Dolna. 

   W odpowiedzi na prośbę Pani Naczelnik wskazała na mapie przebieg drogi.  

   Z kolei Pan Szyguła zapytał, czy ulica Dolna w Ziemięcicach będzie łączyć się z ulicą Dolną                
w Świętoszowicach, na co Pani Naczelnik odpowiedziała twierdząco. 

   Więcej zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

j)     w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości Wieszowa w Gminie Zbrosławice – XV 

 Projekt w.w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału GG, Pani Beata Dzielicka. 

  Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak stwierdziła, iż w związku ze zmianą nazwy ulicy 
będą musiały być wymienione niektóre dokumenty, a następnie zapytała, kto będzie ponosił 
koszty z tym związane?  

  W odpowiedzi Pani Naczelnik wyjaśniła, iż dokumenty będą wymieniane bezpłatnie. 

 Więcej zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

k)   w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 
Zbrosławice – XVI 

          Pan Wójt stwierdził, iż przedłożony projekt uchwały wymaga wprowadzenia poprawek,                          
w związku z czym wnosi o jego wycofanie z porządku posiedzenia. 

         Nie stwierdzono wniesienia uwag do wniosku Pana Wójta. 

 

l)   w sprawie przyjęcia „Programu udziału gospodarstw domowych w projekcie pn.: Zakup i montaż 
instalacji fotowoltaicznych w Gminie Zbrosławice” (autopoprawka) – XVII 

  Projekt w.w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału GK, Pan Michał Skowron. 

  Członek komisji, Pani Karina Respondek zapytała, czy wyprodukowaną energię będzie można 
magazynować w akumulatorach, na co Pan Skowron odpowiedział, iż nie, trzeba ją będzie 
odsprzedawać. 

   Więcej zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

ł)   w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych                 
i przeciwdziałania narkomanii na rok 2017” – XVIII.      

  Projekt w.w uchwały przedstawiła pełnomocnik d.s. uzależnień, Pani  Aleksandra Cappilleri . 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 
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Ad. 5. 

  Komisja jednogłośnie (15 „za”) przyjęła następujące protokoły: 

 Nr 40/2016 z dnia 20.10.2016, 

 Nr 41/2016 z dnia 26.10.2016. 

  

Ad. 6. 

  W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Członek Rady Sołeckiej w Kamieńcu, Pan Grzegorz Toczek zwrócił się z prośbą o przydzielenie 
dodatkowych środków w ramach funduszu sołeckiego lub celowego na wybudowanie nowego 
placu zabaw dla dzieci. Poinformował, iż kilka miesięcy temu plac zabaw przy ul. Sadowej                    
w Kamieńcu został zlikwidowany decyzją prezesa Spółdzielni Właścicieli Mieszkań w Kamieńcu 
Pani Gawron, która jest także sołtysem Karchowic. Mieszkańcy postanowili plac zabaw 
zbudować od nowa i na ten cel zabezpieczono już pewną kwotę środków z funduszu sołeckiego, 
przy czym jest to kwota niewystarczająca. Wstępny kosztorys budowy placu zabaw opiewa na 
kwotę powyżej 70 tys. zł. Następnie Pan Toczek zaproponował, aby środki w kwocie 110 tys. zł 
zabezpieczone na wypłatę ewentualnego odszkodowania, o którym wcześniej była mowa, o ile 
nie trzeba będzie go wypłacić, przeznaczyć na plac zabaw. W miejscu, gdzie ma powstać plac 
zabaw mieszka około 500 mieszkańców, w tym dzieci i młodzież. Na chwilę obecną dzieci nie 
mają miejsca, gdzie mogłyby się pobawić i spędzić wolny czas. 

  W odpowiedzi Pan Wójt stwierdził, iż najprawdopodobniej odszkodowanie trzeba będzie 
wypłacić, więc pieniędzy tych nie będzie.   

  Pani Z-ca Wójta dopowiedziała, iż na rok przyszły na budowę placu zabaw wstępnie 
zaplanowano 30 tys. zł, jednakże na skutek cięć budżetowych dla zrównoważenia budżetu 
ostatecznie do budżetu została wprowadzona kwota 10 tys. zł. Do tego dochodzą jeszcze środki 
z funduszu sołeckiego. 

  Pan Przewodniczący Rady stwierdził, iż w Zawadzie plac zabaw budowano etapami i trwało to 
10, a może nawet 15 lat. Stopniowo, w zależności od posiadanych środków budżetowych 
doposażano plac zabaw w kolejne urządzenia zabawowe i w taki też sposób można urządzić plac 
w Kamieńcu, lecz niekoniecznie przez tak długi okres. 

  Członek komisji, Pan Rafał Kubik zapytał, gdzie obecnie znajdują się urządzenia ze 
zlikwidowanego placu zabaw? 

  Pan Toczek odpowiedział, iż część urządzeń została przeniesiona na plac w pobliżu siedziby 
Spółdzielni Właścicieli Mieszkań. Z rozmowy z Panią prezes wynikało, że urządzenia zostały 
zabrane w związku z tym, że nie nadawały się do użytku, tylko zachodzi pytanie, dlaczego 
niesprawne urządzenia zostały umieszczone w miejscu dostępnym. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron zapytała, czy urządzenia posiadają atest, na co Pan 
Toczek odpowiedział twierdząco. 

  Pan Wójt zapytał, czy zabawki z placu obecnie znajdują się na terenie Spółdzielni, czy na 
terenie gminnym oraz z jakich środków zostały zakupione, Spółdzielni czy z funduszu 
sołeckiego? 

  Pan Toczek odpowiedział, iż zabawki znajdują się na terenie Spółdzielni i raczej zostały 
zakupione przez Spółdzielnię. 

  Pan Wójt stwierdził, iż jeżeli zabawki są własnością Spółdzielni, to gmina nie może nimi 
dysponować. Ponadto poinformował, iż urządzenie placu zabaw ze środków gminy może mieć 
miejsce tylko w przypadku, gdy teren pod plac zabaw jest terenem gminnym. Pan Wójt dodał, iż 
tak jak wcześniej było powiedziane, z powodu cięć budżetowych z planowanej wcześniej na plac 
zabaw kwoty 30 tys. zł. do budżetu wprowadzono kwotę 10 tys. zł., co w połączeniu ze środkami 
z funduszu sołeckiego da początek na urządzenie placu zabaw. 

  Pan Toczek zwrócił się do radnego z terenu, gdzie mieszka Pani sołtys Gawron, aby 
zarezerwowała z funduszu sołeckiego pewną kwotę środków na urządzenie placu zabaw                     
w Kamieńcu, gdyż ustawa o funduszu sołeckim daje możliwość współpracy pomiędzy 
sołectwami.   
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   Pan Wójt wyjaśnił, iż o przeznaczeniu funduszu sołeckiego decyduje zebranie wiejskie                         
w formie uchwały. Zebranie wiejskie taką uchwałę na rok 2017 już podjęło. Jest jednak jeszcze 
możliwość ewentualnego dofinansowania urządzenia placu zabaw, w przypadku 
niewykorzystania wszystkich środków, ale będzie to możliwe dopiero w przyszłym roku. 
Dopowiedział, iż decyzję o ewentualnym przeznaczeniu środków na plac zabaw, także musi 
podjąć zebranie wiejskie.  

 Członek komisji, Pani Teresa Bagsik zapytała, czy będzie kontynuowana budowa chodnika przy 
ul. Dworcowej w Wieszowie oraz czy przy kościele w Wieszowie, gdzie również jest 
zlokalizowany przystanek autobusowy powstanie przejście dla pieszych, gdyż w tym miejscu  
ludzie dochodzą m.in. do kościoła oraz do ośrodka zdrowia. 

  Naczelnik, Pan Kukliński odpowiedział, iż w sprawie chodnika zadzwoni do dyrektora Zarządu 
Dróg Powiatowych i sprawę wyjaśni. Natomiast w sprawie przejścia dla pieszych stwierdził, iż                
w powyższym temacie było już skierowane wystąpienie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych                
i Autostrad, na które wydana była decyzja odmowna. Jednakże nie ma przeszkód, by ponownie       
z takim wnioskiem wystąpić, przynajmniej w przypadku przejścia koło kościoła.  

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż do Biura Rady Gminy wpłynęły następujące 
zaproszenia i pisma: 

 wpłynęło prawomocne postanowienie w sprawie skargi  na uchwałę Rady Gminy 
Zbrosławice dot. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Szałsza,    

 wpłynęła informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Tarnowskich Górach nt. złożonych 
oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Gminy i radnych Rady Gminy, 

 wpłynęła informacja Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego w Gliwicach nt. złożonych 
oświadczeń majątkowych osób zamieszkałych na terenie powiatu gliwickiego,   

 wpłynęło zaproszenie do udziału w skupieniu adwentowym, które odbędzie się w dniu                 
10 grudnia 2016 r. w Gliwicach, 

 wpłynęło zaproszenie na obchody Święta Niepodległości w Tarnowskich Górach, 

 wpłynęła uchwała Rady Powiatu w Tarnowskich Górach z dnia 20.10.2016 r. w sprawie 
uczczenia 1050. Rocznicy Chrztu Polski,   

 wpłynęło sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015-2016                   
w placówkach oświatowych gminy Zbrosławice, 

 wpłynął projekt budżetu na 2017 rok. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przypomniała, iż kolejne posiedzenie komisji 
odbędzie się 7 grudnia 2016 r. o godz. 15:00.  

  

Ad. 7. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

 

Protokołowała                                                                                           Przewodnicząca komisji 

Inspektor R.Penkala              Józefa Boron 

 

 

  

Załącznik do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  


